



١٣ أبيب ١٧٢٤

٢٠ يوليو ٢٠٠٨

July 20, 2008

Abib 13, 1724

"إن لم ترجعوا وتصيروا مثل الأولاد" (مت ١٨ : ٣)

❖ عندما أرسل السيد المسيح رسله ليعدوا له الطريق قال لهم: "إذهبوا بها أنا أرسلكم مثل حملان بين ذئاب لا تحملوا كيساً ولا مزوداً ولا أحذية" (لو 10: 3).

❖ السيد المسيح يعلم جيداً شراسة هذا العالم ويعلم أيضاً أننا ضعاف. فنحن حملان وسط ذئاب. ذئب واحد يفترس مائة حمل، فماذا يفعل الحمل وسط الذئاب؟ قبل أن يصل إلى الأرض يفترسونه. لكنه يرسلنا مثل حملان وسط الذئاب لأنه هو الراعي والراعي الصالح يعرف خاصته، هو الذي سيدافع - "فالرب يقاتل عنكم وأنتم تصمتون" (خر 14 : 14) - هو الذي يعد غنماته فيحمل الضعيف على منكبيه، فهو وديع ومتواضع مع أولاده لكنه أسد أمام الذئاب، فعيناه على كل أولاده ولولا أن الرب الراعي لما كان هناك رعيه.

❖ "لا تحملوا كيساً ولا مزوداً ولا أحذية" يريد الرب أن يعلمنا حياة التسليم. كيف نحيا حياة التسليم؟ حياة التسليم هي أن يسلم الإنسان حياته بالكامل ليد الله. كما يسلم الطفل الرضيع حياته في يد أمه. فهو طفل ضعيف لا يستطيع الحراك من فراشه، لكن أمه تهتم به وتعوله ولا تتركه أبداً حتى في أشد ساعات تعبها تسهر على راحته وعندما يبكي تضمه إلى صدرها فيجد فيه الحنان والراحة والهدوء، هل نستطيع أن نضع رأسنا على صدر يسوع كما فعل يوحنا الحبيب.

❖ أعطانا السيد المسيح الصورة الكاملة لحياة التسليم: "نزلت من السماء لا لأعمل مشيئتي بل مشيئة الذي أرسلني" (يو ٦ : ٣٨) وعندما أراد أن يعلمنا الصلاة قال لنا "فصنوا أنتم هكذا. أبانا الذي في السموات. ليتقدس إسمك. ليأت ملكوتك. لتكن مشيئتك كما في السماء كذلك على الأرض".

❖ أيها الأحباء ماذا أفعل لأحيا حياة التسليم؟
١. قراءة الكتاب المقدس وتصديق وعود الله والعمل بها.
٢. الإيمان بكلام السيد المسيح الإيمان العامل.
٣. التجرد من رغبات العالم.
٤. الإبتضاع، أحيا حياة الإبتضاع الذي يعتمد على فكره ولا يتبضع أمام الله لا يستطيع أن يسلم حياته.

Unless you are converted and become as little children (Mat 18:3)

❖ When the Lord sent His disciples to prepare the way for Him He said "Go your way; behold, I send you out as lambs among wolves. Carry neither money bag, knapsack, nor sandals" (Luke 10: 3).

❖ The Lord Jesus knows very well the cruelty of this world, and knows also that we are weak, we are lambs among wolves. One wolf devours one hundred lambs so what would the lamb do between wolves? Before reaching the earth it will be devoured. But the Lord sends us like lambs among wolves because he is the shepherd and the good shepherd knows His own sheep, He will defend them - "The LORD will fight for you, and you shall hold your peace" (Exodus 14 : 14) - He counts His own sheep and holds the weak ones on his shoulders, He is gentle and lowly with His children but, on the other hand, He is a Lion in front of the wolves. His eyes are on all His children and if the Lord is not the shepherd there would have been no sheep.

❖ "Carry neither money bag, knapsack, nor sandals" The Lord wants to teach us the life of submission, how can we have this life? By submitting our whole life in the hands of the Lord, just like the little child leaves himself between the hands of his mother; being weak and not able to move but his mother takes care of him, supports him and never leaves him even when she is very tired she remains awake to take care of him, when he cries she holds him to her heart where he finds tenderness, rest and calmness. Can we put our heads on Jesus breast like John the beloved?

❖ The Lord Jesus gave us a complete picture of the life of submission when He said: "For I have come down from heaven, not to do My own will, but the will of Him who sent Me" (John 6 : 38). When he wanted to teach us how to pray he said "when you pray say our Father who art in heaven, hallowed be Your name, Your kingdom come, Your will be done on earth as it is in heaven" (Luke 11 : 2)

❖ What shall we do, my beloved, to live the life of submission?

1. To read the Holy Bible and trust in God's promises.
2. To have faith in the words of the Lord Jesus, to have the working faith.
3. To cast aside all the world's desires.
4. To live in humbleness. Whoever depends on his own thoughts and does not humiliate himself in front of God cannot submit his life to the Lord.

Church News and Schedule by telephone:
514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:
mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7½ - 11	PM	+ عشية — درس كتاب — تسبحة
+ Sons of Light club	Sat	2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants Meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. باركنا نيافة الأنبا قزمان في عشية أمس السبت – الرب يعوض نيافته عن أتعبه ومحبتة.
2. يباركنا نيافة الأنبا رويس في قداس الأحد القادم – يصل نيافته يوم الأربعاء ١٤١٠ مساءً ويغادر نيافته مونتريال ٢٠٠٠ مساء الإثنين ٢٨ يوليو بسلامة الله.
3. تواصل الكنائس عملها في خطوات إنشاء المدرسة.
4. تكونت أربع مجموعات لتعليم الألحان طبقاً للسن وللأولاد والبنات – سوف تبدأ من السبت ٢٦ يوليو – ومواعيدها من ٢ – ٣ مساءً للمجموعتين الأولى والثانية، ومن ٦،٣٠ – ٧،٣٠ مساءً للمجموعتين الثالثة والرابعة . رجا تشجيع الشباب والأولاد على حضور هذه المجموعات بانتظام.
5. درس الكتاب بعد عشية السبت المقبل من سفر الخروج 33، 34.
6. يقوم نادى الملائكة برحلة إلى granby zoo يوم السبت ٢٦ يوليو و super aqua club يوم السبت ٤ أغسطس. للحجز الإتصال بملك ميخائيل 945-9906 (514).

إكليل مبارك

تهنيء الكنيسة أولادها جونانان غالى وعروسه ماري بسطوروس بالإكليل المبارك وترجو لهم حياة مباركة سعيدة وثمرأ صالحاً.

CHURCH NEWS

1. We have been blessed by His Grace Bishop Kozman during the vesper prayer yesterday – may the Lord compensate his grace for his efforts and love.
2. His Grace Bishop Reweis will bless us during next Sunday's Holy Liturgy. His grace will arrive on Wednesday at 1:10 p.m. and will be leaving Montreal on Monday 28 July at 2:00 p.m.
3. The Churches keep working on the steps of establishing the school.
4. Four groups have been formed to teach the hymns according to the ages of the children. They will start Saturday 26 July. The first and second groups will be from 2:00 – 3:00 p.m., the third and fourth groups from 6:30 – 7:30 p.m. Please encourage your children to attend these groups regularly.
5. Next Saturday's Bible study will be from the Gospel of our teacher Saint Luke.
6. Angels club is organizing a trip to “granby zoo” on 26 July, and to “super aqua club” on 4 August. For reservation please call Malak Mikhail (514) 945-9906.

Holy Matrimony

The church congratulates her beloved Jonathan Ghaly and his wife Mary Bastawros for their wedding and wishes them a happy and fruitful life.